
جلوه: می شد بازی بیشتری به من برسد

فرودگاه خالی کابوس مـــــــــــــــا بود
مربی خارجی ما را به هدف نزدیک تر می کند

پایان دور رفت لیگ برتر 
کشتی فرنگی

معرفی مدعیان 
قهرمانی

بقات دور رفــت گــروه  مســا
اول و دوم لیــگ برتــر کشــتی 
فرنگــی، جام یــادگار امــام )ره( با 
صدرنشــینی گــروه ملــی فــولاد 
ایــران و نفــت و گاز زاگــرس بــه 
پایــان رســید کــه همیــن دو تیم 
هــم مدعی رســیدن به قهرمانی 
هستند. در نخستین دیدار تیم 
نفــت و گاز زاگــرس با نتیجه ۹ بر 
۱ مقابل تیم شــهرداری مســجد 
ســلیمان بــه برتــری رســید. این 
تیــم در دومیــن دیــدار نیــز بــا 
نتیجــه ۸ بــر ۲ تیــم رعــد پدافند 
رتــش را مغلــوب کــرد. در  ا
ســومین دیــدار ایــن گــروه نیــز 
تیــم رعــد پدافند ارتش با نتیجه 
۷ بــر ۳ از ســد تیــم شــهرداری 
مســجد ســلیمان گذشت و تیم 
دوم رده بنــدی ایــن گــروه شــد 
و تیــم مسجدســلیمان در رده 
ســوم قــرار گرفــت. همچنیــن 
در رقابت هــای گــروه اول کــه 
در اهــواز برگــزار شــد، در پایــان 
تیــم گــروه ملــی فــولاد ایــران بــا 
دو پیــروزی صدرنشــین شــد و 
تیم هــای دانشــگاه آزاد قــم و 
ســینا صنعــت ایــذه بــه ترتیــب 
دوم و ســوم شــدند. بیشــترین 
ملی پوشــان ایــران در ترکیــب 

تیــم گــروه ملــی هســتند.

پایان گرندپری چین با یک 
نقره برای ایران

شکست صد درصدی 
تیم مردان

 تیــم ملــی تکوانــدوی ایــران بــا 
۸ ورزشــکار راهــی چیــن شــد 
تــا بعــد از حضــور در بازی هــای 
آســیایی ایــن  بــار در گرندپــری 
چیــن بــه میــدان بــرود امــا بــا 
پایان این مســابقات شکســت 
ســنگینی بــه تیم ملــی تکواندو 
تحمیــل شــد. تیــم ملــی مردان 
جــی  حا ی  مهــد ترکیــب  بــا 
موســایی و ابوالفضــل زنــدی در 
۵۸- کیلوگــرم، متیــن رضایــی 
در ۶۸- کیلوگــرم، میرهاشــم 
حسینی و مهران برخورداری در 
۸۰- کیلوگــرم و ســجاد مردانــی 
و ابوالفضــل عباســی در ۸۰+ 
کیلوگــرم بــا شکســت مقابــل 
رقبــای خــود از دور مســابقات 
کنــار رفتنــد تــا تیــم ملــی با یک  
ناکامــی تمــام عیــار بــه کار خود 
در ایــن مســابقات پایــان دهد. 
ناهید کیانــی نماینده وزن ۵۷- 
کیلوگــرم بانوان ایران با کســب 
مــدال نقــره، تنها مــدال آور تیم 
بانــوان ایــران در این مســابقات 
بــود. مبینــا نعمــت زاده دیگــر 
تکواندوکار تیم ملی بانوان هم 
نتوانســت در ایــن رقابت هــا به 
میــدان بــرود. بــا این شکســت 
ســنگین حــالا فرصــت کســب 
ســهمیه برای تیم ملی تکواندو 
به اما و اگر کشــیده شــده و تنها 
ناهیــد کیانــی شــانس کســب 
ســهمیه المپیــک و حضــور در 
المپیــک را دارد. البتــه تیم ملی 
تکوانــدو چنــد گرندپــری دیگــر 
را پیــش رو دارد امــا فشــردگی 
مســابقات و اعزام هــای پیاپــی 
این تیم را ضعیف کرده اســت.
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محمدرضا داورزنی:

اگر به المپیک نرویم، دنیا به آخر نمی رسد

رئیــس فدراســیون والیبــال در واکنش به اینکه شــانس ایران برای کســب ســهمیه 
المپیک پاریس کم است گفت: اگر به المپیک هم نرویم دنیا به آخر نمی رسد. ۵۲ 
سال در المپیک نبودیم. البته حرفم به معنی این نیست که انگیزه لازم برای رفتن به 
المپیک را از دست داده ایم. ما با توان ۲۰۰ درصدی تلاش می کنیم تا تیم به المپیک 
برود اما می خواهیم به تیمی برسیم که مردم از بازی آن لذت ببرند. باید حال تیم ما 
خوب شود، بچه های ما ناراحت و عبوس نباشند و ترس از شکست نداشته باشند.

احسان حدادی:

باید به رشته ام کمک کنم

احسان حدادی در مورد اینکه قرار است در انتخابات فدراسیون دوومیدانی شرکت 
کند، گفت: ۲۲ سال ورزش حرفه ای را                              در دوومیدانی انجام دادم و هرچه دارم از این 
رشته است؛ چه از نظر درآمدی و چه از نظر شهرت و محبوبیت، پس در ادامه راه و 
حالا که ورزش را کنار گذاشته ام، باید به این رشته کمک کنم. از آنجایی هم که در 

اساســنامه جدیــد، مدال المپیک معادل ۵ ســال 
مدیریت است، بنابر این حضورم راحت تر است.

حسین رضازاده:

بدن وزنه برداران خسته بود

حسین رضازاده درباره عملکرد تیم ملی وزنه برداری ایران در بازی های آسیایی 
هانگژو گفت: تیم ملی وزنه برداری قبل از بازی های آسیایی، مسابقات قهرمانی 
جهان را داشــت و وزنه برداران آنجا فشــار زیادی آوردند و در بازی های آســیایی 
معلوم بود که بدن آنها خسته بود. از طرفی با آقای انوشیروانی رئیس فدراسیون 
هم که صحبت کردیم، باید چند نفر از وزنه برداران تغییر کنند و نفرات جوان تر 

بیاوریم تا برای آینده نتیجه خوبی بگیریم و روی آنها سرمایه گذاری کنیم.
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انعکاس اخبار ورزش ایران
 منهای فوتبال

 چطور شد این فصل با فنرباغچه 
قرارداد بستی؟

پیشنهاد خوبی بود و من هم می خواستم 
بــازی در لیگ هــای خارجــی را تجربه کنم، 
بنابرایــن بیــن پیشــنهاداتی کــه داشــتم، 

فنرباغچــه را قبــول کردم.
 به جز فنرباغچه، پیشنهاد خارجی 

دیگری هم داشتی؟
لمــان، روســیه، بلغارســتان،  مــن از آ
صربســتان و فرانســه پیشــنهاد داشــتم. 
اگر از ایتالیا یا لهســتان پیشــنهاد داشــتم 
شک نکنید آنها را انتخاب می کردم. البته 
پسشــنهادی هم از لهستان داشتم، یعنی 
تیــم اول اوکرایــن کــه در پلاس لیــگا بــازی 
می کند، مدیر باشگاه هم اوکراینی است.

 پس فنرباغچه بهترین گزینه بود؟
دقیقــاً. مــن به خاطر اینکــه ترکیه به ایران 
نزدیــک اســت، تیمــش را دوســت دارم و 
دلم می خواست روزی آنجا بازی کنم. بجز 
من پشت خط زن صربستانی و قدرتی زن 
تیــم ترنتینــو هــم در ایــن تیم هســتند. به 
نظــرم بــازی کنــار آنهــا تجربه خیلــی خوبی 

برایم اســت.
 امسال شرایطی پیش آمد که به تو 
خیلی در تیم ملی بازی نرسید، در 
حالی که حتی داورزنی هم به این 

مسأله انتقاد داشت.
تیــم ملــی هــر ســال و هــر برهــه چالــش 

خاصــی دارد. دقیقاً امســال آنطور که دلم 
می خواســت، بــازی بــه من نرســید. خیلی 
طبیعــی اســت کــه وقتــی ســال را خــوب 
شروع نکنی، در ادامه چالش های دیگری 
بــه وجــود آید. با این حال شــرایط امســال 
بــه مــن کمک کــرد چیزهای خیلــی زیادی 
را یاد بگیرم و مســائلی را درک کنم که اگر 
بازی می کردم، این اتفاق نمی افتاد. شــک 
نــدارم اگــر بــا همان حــس خوبی کــه برای 
بازی محمد ولی زاده و ســید داشــتم، برای 
خــودم ادامه دهم، می توانم فصل بعد به 
ترکیب اصلی تیم ملی برسم. البته امسال 
خیلــی از بچه ها به خاطر شــرایط مختلف 
نبودنــد، بــه همیــن دلیل شــرایط ســخت 
و چالش هــا ســخت تر بــود. مرور گذشــته 
فایــده ندارد. ماندن در گذشــته بجز درجا 

زدن، نتیجــه دیگــری ندارد.
 چرا به تو بازی کمتری رسید؟

شــرایط من جوری اســت که اصــلاً به فکر 
اینکــه چــرا بــازی بــه من نرســید، نیســتم. 
چــرا کــه فکر بــه آن شــرایطم را تحت تأثیر 
قــرار می دهــد. مــن همیشــه می خواهــم 
در تمرینــات حتــی یک هــزارم درصد بهتر 
از قبــل باشــم و پیشــرفت کنــم. خیلی هــا 
پارســال می گفتنــد یــا امســال می گوینــد 
اگــر فیکــس بودی یا بــرای ترکیب انتخاب 
شــدی به خاطر این اســت کــه خانواده ات 
والیبالــی هســتند. شــاید بــه نظــر آنهــا 
اســامی بــزرگ در خانــواده داشــتن نــکات 
مثبــت داشــته باشــد، امــا مــن معتقــدم 
مســئولیت را بزرگتــر می کنــد. فکــر کنــم 

مهــدی جلــوه، در حــدی باشــد کــه وقتــی 
یــک بازیکــن آمــاده نیســت، جایــش را 
بگیــرد. من حس می کنم می شــد فرصت 
بیشــتری برای بازی داشــته باشم تا خودم 
را بیشــتر نشــان دهــم چــرا که همــه جوره 
آماده بودم. حالا سید که کاپیتان تیم بود 
و شــاید برای ســرمربی درســت نباشــد که 
به کاپیتانش کمتر بازی دهد، اما با اینکه 
محمــد ولــی زاده پیشــرفت خوبی کــرده و 
لایــق بــازی بــود، می شــد بعضــی مواقــع و 
وقتــی چرخــش صــورت می گرفــت، بــازی 
بــه من می رســید تــا من هم آمــاده بمانم. 
هــر چند کادر فنی تصمیم می گرفت. من 
هــم بــه همــان انــدازه که بــه خــودم انرژی 
خــوب می دادم، به بچه ها انرژی می دادم.

 ارتباط تو با ولی زاده چطور است؟
شــاید مــن بــا همــه بازیکنــان تیــم ارتباط 
دوســتانه ای دارم امــا محمــد ولــی زاده را 
جــدا از والیبال خیلی دوســت دارم. ســید 
هــم همیشــه الگــوی خوبــی برایــم بــوده. 
مــن اصــلاً ناراحت نبــودم از بــازی آنها، اما 
می شــد مــن هــم کنــار آنهــا در بازی هــا بــه 

تیــم کمــک کنــم.
 به نظرت چرا تیم افت کرد؟

هــر تیــم یــا گروهــی، وقتــی برنامه ریــزی 
می کند، تمام تمرکزش روی نتیجه است. 
من به عنوان کســی که شــاهد بودم از روز 
اول و طبق برنامه ای که داشتیم همه بچه 
تلاش شان را کردند و شک نکنید همه ما 
از مــردم بابت ناکامی در انتخابی المپیک 
ناراحت تــر هســتیم. تــا حدی که فــرودگاه 

خالــی حکم کابــوس را برای ما داشــت. ما 
دوره قبــل وقتــی از انتخابی المپیک توکیو 
برگشــتیم، در ســالن فرودگاه جای سوزن 
انداختــن نبــود. دوســت داشــتیم ایــن بار 
هــم، مــردم را در فــرودگاه ببینیم. با اینکه 
قهرمــان بازی هــای آســیایی هانگــژو هــم 
شده بودیم اما وقتی دست خالی از برزیل 
برگشتیم حس بدی به ما داد، تا حدی که 
شــب تا صبــح از ناراحتــی نخوابیدم. حتی 
وقتــی بــا چهارمی تیم نوجوانان برگشــتیم 
هــم فــرودگاه اینقــدر خالــی نبــود. حــس 
می کنــم بعضــی مواقع تــلاش و همه توان 
کافــی نیســت، باید بیشــتر کمک شــود تا 

اتفاقات دیگــری بیفتد.
 چطور؟

مــا وقتــی بــا بازیکنــان بزرگ دنیــا صحبت 
یــران تیــم  می کنیــم، آنهــا می گوینــد ا
قدرتمنــدی اســت و در آینــده حرف زیادی 
بــرای گفتــن داریــد. فکــر می کنــم همــه 
بازیکنانــی کــه در تورنمنت های مهم بازی 
کرده انــد و تجربــه اش را دارنــد، دوســت 
داشتند یک سال قبل از المپیک سهمیه 
بگیرنــد. حــالا هــم بــه دلایــل ایــن اتفــاق 
فکــر می کننــد. امــا مــن نمی توانــم بــه آن 
فکــر کنــم. زمانــی کــه ذهن تــان را آمــاده 
بــازی در باشــگاه می کنیــد، بایــد روی آن 
تمرکــز کنیــد. مــا بایــد کم کــم خودمــان را 
بــرای ســال حســاس آینــده و رقابت هــای 
مهــم لیــگ ملت هــای ۲۰۲4 آمــاده کنیم. 
شــک نکنیــد با قدرتی کــه در بچه ها و تیم 
وجــود دارد، با حمایت فدراســیون و مردم 

و یــک برنامه ریزی درســت، بهترین اتفاق 
ممکــن رخ می دهــد. به نظرم هیچ کســی 
ناراحتــی اش بیشــتر از بازیکنــان نیســت. 
شــاید تلاش مــا کافی نبود یــا برنامه ریزی 

آنطــور کــه بایــد نبود.
 انگار به سال آینده خیلی امیدواری؟

ســال آینــده همــه برنامه ریــزی و تلاش ما 
فقــط بــرای تحقق رؤیای ســهمیه المپیک 
اســت. مــا همــه تلاش مــان را می کنیــم 
و بــا وجــودی کــه تلخ تریــن حــس ممکــن 
موقــع برگشــت در فــرودگاه همــه وجــود 
مــا را گرفــت، کافــی اســت تا همــه بچه ها 
عزم شان را جزم کنند و با ریکاوری، تمرین 
و برنامه ریزی ذهنی برای کار ســخت سال 

آینــده آمــاده، آماده شــویم.
 با این شرایط، ظاهراً قرار است 

فدراسیون مربی خارجی بیاورد، به 
نظرت این شوک چقدر کمک می کند 
تا تیم این بار سهمیه المپیک بگیرد؟

مــن تــا بــه حــال بــا مربیــان مختلــف کار 
کــرده ام. بــه نظرم این مســأله می تواند ما 
را بــه هدف مان نزدیک تــر کند. اما مهم تر 
از آن اتفــاق، اینکــه مربی خارجی می تواند 
ســبک والیبــال ایــران را تغییــر بدهــد تــا با 
ایــن تغییــرات تیم هــای بــزرگ را مثل قبل 
بــه چالش بکشــانیم. شــک نکنیــد مربی 
خارجــی شــوک خوبــی برای تیم اســت، به 
شــرطی کــه اتفاق بزرگی رقــم بخورد. البته 
که فدراسیون همیشه بهترین تصمیم ها 
را گرفته و با برنامه ریزی در کنار خواســتن 

بچه هــا، نتیجــه ای عالــی را رقــم می زند.

مهری رنجبر
روزنامه نگار

امسال کمتر از حد تصور بازی به او در تیم ملی رسید. با اینکه هر وقت در زمین بود 
به بهترین شکل مأموریتش را انجام داد، اما باز هم شکایت ندارد. مهدی جلوه بعد 
از ناکامی تیم ملی، از دیروز با فنرباغچه تمریناتش را شروع کرد. او البته برای اینکه 

در تیم جدیدش بهترین شرایط را داشته باشد، همه خاطرات بدش با تیم ملی را 
در تهران گذاشت و به استانبول رفت تا سال آینده بهترین خودش باشد. حرف های 

سرعتی زن ملی پوش خالی از لطف نیست.

من با همه 
بازیکنان تیم ارتباط 

دوستانه ای دارم 
اما محمد ولی زاده را 
جدا از والیبال خیلی 
دوست دارم. سید 

هم همیشه الگوی 
خوبی برایم بوده. من 
اصلاً ناراحت نبودم از 
بازی آنها، اما می شد 
من هم کنار آنها در 

بازی ها به تیم کمک 
کنم

قاســمعلی فیروزی درباره اعزام همسر 
فصیحی به بازی های آســیایی هانگژو، 
اظهار داشت: »او به عنوان خبرنگار به 
بازی ها نرفت. کلاً در بازی های آسیایی 
کشــورها بــا تعــداد محــدودی شــرکت 
می کنند. هر کشــوری محدودیت دارد 
و اجــازه نمی دهنــد همه ورزشــکاران و 
مربیان اعزام شــوند.« وی در پاســخ به 
ایــن پرســش که چــرا بایــد فدراســیون 
هزینــه اعزام همســر فصیحــی که یک 
خبرنگار اســت را بدهد، گفت: همســر 

فصیحــی به عنــوان مربی اعزام نشــده 
اســت و در حد یک کمک مربی است. 
وی بــا هماهنگــی فدراســیون و کمیتــه 
ملــی المپیــک بــا هزینه فدراســیون به 
بازی هــا اعــزام و بیــرون از دهکده برای 
او هتلــی گرفتیــم. فصیحی هم در یک 
ســال گذشــته در داخــل ســالن آســیا 
طــلا و در قهرمانــی آســیا نقــره گرفتــه 
بــود و همســر وی همــواره همــراه وی 
در مســابقات حضــور دارد. مســئول 
کمیتــه نوجوانــان و جوانان فدراســیون 

دوومیدانــی در واکنش به این موضوع 
کــه چــرا فصیحــی نتوانســته بــه نیمــه 
نهایی بازی ها برســد، خاطرنشــان کرد: 
»گاهــی مواقع یک ورزشــکار به یکباره 
نتیجــه خوبــی کســب نمی کنــد. نبایــد 
همــه رســانه ها بــه او هجــوم بیاورنــد. 
بــت در دوی ســرعت حســاس  رقا
اســت و اگــر ورزشــکار یــک لحظــه 
غافــل شــود، می بازد و بــه همین دلیل 
خیلی از قهرمانان خوب آســیا به مدال 
نرســیدند.« وی یــادآور شــد: »حتی اگر 

همســر فصیحــی را نمی بردیــم جــای 
او نمی توانســتیم دوومیدانــی کاری 
را ببریــم زیــرا از ماه هــا قبــل اســامی 
دونــدگان داده شــده بــود. زهــرا عــرب 
رســتمی هم کــه قرار بود بــه عنوان نفر 
ســوم اعــزام شــود در قهرمانــی آســیا از 
بین ۱۲ نفر، یازدهم شد و نمی توانست 
بــرای اعزام بــه بازی ها حقــی برای خود 

قایل شــود.«
فیروزی به ایرنا گفت: در مورد همســر 
فصیحــی فدراســیون تصمیــم گرفته و 

اعــزام وی درســت بــود زیــرا ماه ها کنار 
وی در مســابقات بــود و از نظــر روحــی 
و روانــی نقــش مربــی را بــرای وی بــازی 
می کــرد. اگــر حمیــده اســماعیل نژاد 
هم گفته که همســر وی مربی اوســت 
بــه فدراســیون اعــلام کنــد. مــا کــه 
ندیدیــم همســر او بــه عنــوان مربــی 
کنــار وی باشــد. شــاید در شهرســتان 
بــه وی کمــک می کند اما تــا آنجایی که 
می دانیــم مربــی اســماعیل نژاد، رضــا 

مقــدم اســت.

 واکنش فدراسیون دوومیدانی
به حضور همسر فصیحی در هانگژو:

اگر همسر 
 اسماعیل نژاد

 هم مربی است
به ما اعلام کند


